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Camilla öppnade mötet
Camilla öppnad mötet och berättade att hon via mejl meddelat nämndrepresentanterna 
syftet med rådet och dess roll, att politikernas uppgift är att lyssna till 
funktionshinderrörelsen, ta till sig vad som sägs och ta det tillbaka till respektive 
förvaltning/nämnd, därefter återrapportera till rådet. Det kommer fortsättningsvis att vara 4 
möten per år.

§11 Verksamhetsplan

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att Verksamhetsplan för 2021 utgår och fokus 
kommer att ligga på en ny verksamhetsplan för 2022. Arbetet med verksamhetsplan 
fortsätter vid nästa möte 211208.

§12 Verksamhetsberättelse

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att godkänna verksamhetsberättelse för 
2020.

§13 Hur ska funktionshinderrådet arbeta/fungera framöver

Synpunkter från respektive förening och nämnd.

Föreningsrepresentanterna har ungefär samma syn på hur arbete i rådet ska fungera vilket 
är att det ska ske ett informationsutbyte, dialog mellan föreningarna som är experter inom 
sina respektive funktionsnedsättningar och politiken. Föreningarna är en resurs för 
politiken/kommunen. Frågor som berör medlemmars funktionsnedsättningar ska vara 
fokus. Information från föreningarna till politiken och att det finns en förståelse mellan 
föreningarna och politiken, att frågor inte blandas ihop. 
Remissvar saknas från rådet när det gäller detaljplaner, ett förslag är att alla i rådet ska 
kunna framföra synpunkter och inte bara de som sitter i arbetsutskottet.

Aktuella planer som alla medborgare kan ta del av och lämna synpunkter på:
https://www.falun.se/bygga-bo--miljo/planarbete/planer-just-nu-pagaende-
detaljplaner.html

Förslag gavs om utbildning för rådet om detaljplaner vid ett separat tillfälle under nästa år. 

Boverkets webbutbildningar om plan- och bygglagen: 
https://www.boverket.se/sv/PBL-kunskapsbanken/pbl-akademin/pbl-webbutbildningar/

Förslag från politiken att rådet har frivillig föreningsinformation, 2 föreningar per möte.
Bjuda in planarkitekter för grundlig genomgång av planer. 

https://www.falun.se/bygga-bo--miljo/planarbete/planer-just-nu-pagaende-detaljplaner.html
https://www.falun.se/bygga-bo--miljo/planarbete/planer-just-nu-pagaende-detaljplaner.html
https://www.boverket.se/sv/PBL-kunskapsbanken/pbl-akademin/pbl-webbutbildningar/
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Ändra i reglementet. Stärka upp arbetsutskottet med bredare representation med 
representation inom psykisk ohälsa och NPF, dessa funktionsnedsättningar ökar tyvärr i 
samhället. Förslag till beslut vid nästa råd.
De som sitter i au behöver ha ett engagemang och driva på frågorna till politiken.

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att lägga informationen om rådets arbete framöver 
till protokollet

§14 Laget runt med fokus på 
funktionshinder/tillgänglighetsfrågor

Alla organisationer och politiska representanter ges möjlighet att informera om aktuella 
frågor.

Annika Östling, SRF:
Vill lyfta remiss som gått ut om hjälpmedelsavgifter. Svarstid till 15 december. Alla som är 
berörda ska göra sin röst hörd om de tycker att det är bra. Vanja Ottevall tar frågan vidare, 

Jonas Linder, SRF: 
Jonas lyfte frågan om hörselinstruktör.
Veronika Zetterberg, KSU svar: Inväntar regionens utredning hur det ska göras med syn 
och hörselinstruktör för att se hur man kan samarbeta genom samverkan mellan 
kommunerna och regionen. Man tittar på vilket behovet är. Frågan ligger nu i Falu 
kommun hos Jonas Hampus på omvårdnad. Man har delat på frågan om hörslingor och 
syn/ hörselinstruktör.
I Borlänge finns en instruktör, den har en heltid men arbetet som instruktör fyller inte en 
heltidstjänst, personen skulle kunna jobba även i Falun med samma saker. Första kontakt 
är tagen för ett eventuellt samarbete. Medborgarförslag har kommit in i flera kommuner 
som vill ha instruktör. 
Annika Östling, SRF: Bra med samarbete mellan kommun och region, de har olika 
uppdrag. SRF skulle kunna vara en resurs för både välfärdsrådet och kommunen. SRF vill 
gärna vara med och ge input. Annika Ö kontaktar Sofia Jarl i välfärdsrådet.
Pia person, Demensföreningen: Pia berättade att Uppsala har kommit långt i frågan om 
syn/hörselinstruktör. 

Gunilla Ordéus, Attention:
Frågan om anhörigstöd har lyfts många gånger för gruppen tidigare. Ungefär 10 procent av 
befolkningen har NP. Lagen säger att kommunen ska tillhanda hålla anhörigstöd för våra 
grupper. Attention samarbetar med kyrkan och de har börjat ha anhörigstöd tillsammans.  
En utvärdering av det arbetet har skickats till kommunen men Attention har inte hört något 
från kommunen.
Information gavs från politiken om att ett medborgarförslag om anhörigstöd har kommit 
upp i KS, tveksamt om det tagits något beslut. Daniel Drugge, SOC: Inget som har kommit 
till nämnden från KS. Kajsa Henriksson och Daniel Drugge tar frågan vidare att efterforska 
kring utvärderingen. Gunilla skickar utredningen.
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Ingveig Danielsen, Funktionsrätt: Berättade att de har många olika föreningar och alla har 
sina problem. Ett gemensamt problem är parkeringen på Promenaden, det är dåligt med 
platser för rörelsehindrade, svårt för en del att använda APP då det inte är enkelt. Hoppas 
att kommunen kan titta på det igen. Frågan lyfts vidare i MSN. 
Paula Aspfors, MSN: Berättade att det kommer att bli en parkeringsdag i närtid i MSN. 

Ingveig Danielsen, Demensföreningen: Berättade att de har 2 samtalsgrupper som träffas 2 
gånger i månaden, det här är bättre än att sitta med en kurator. Vidare tipsar Ingveig om att 
det går att göra samtalsgrupper i de olika föreningarna. 

Pia Persson Demensföreningen: Det finns anhörigstöd för anhöriga till personer med 
demens och det är gratis, ger avlastning för anhöriga. Pia undrade om bättre lokaler för 
fysiska möten.
Camilla Andersson Sparring svar: Kommunens lokaler ska vara tillgängliga och det ska 
göras en ordentlig genomgång av alla kommunens lokaler, kommer att komma en 
utredning. Det kommer att bli mer tillgängligt. När man bokar ska man veta vad för 
funktioner som finns i alla lokaler. Mer information kommer framöver
Tips: Det finns stora lokaler att hyra, Exempelvis Vallmans salen i gamla stadshotellet.

Kurt Svensson, RSMH: Berättade att medlemmarna har varit isolerade, har inte kunnat gå 
på utbildningar mm. Nu har de börjat komma igång lite mer med bland annat teaterbesök 
och till våren ska det vara möjligt för några att delta i utbildning om återhämtning för 
personer med psykisk ohälsa. Det är viktigt för medlemmarna med socialgemenskap, att 
göra saker tillsammans. 

Barbro Berg, Reumatikerföreningen: Berättade att det bara finns 2 handikapparkeringar 
utanför föreningen men de vill gärna att det finns fler platser då det är många som har 
behov. De har kontaktat Patricia Vallin på Falu p men inte fått något svar på sin skrivelse 
än. Frågan lyfts vidare i MSN. Kurt Svensson RSMH: På andra platser finns det p-skivor 
men inte i Falun, det är så enkelt och bra. 
Annica bjuder in Niklas Karlsson, Trafik och mark samt Falu P till möte under nästa år.

Håkan Hammar, BUN samt i styrelsen för DHR: 
Håkan informerade om att det är ett problem med cykelbanor där det går väldigt fort fram, 
svårt för de som inte ser och har svårt att röra sig. Svärdsjögatan farligt för personer med 
funktionsnedsättning. Camilla Andersson Sparring föreslog att det kan vara bra att 
informera cyklister om att det kan vara farligt för personer med olika 
funktionsnedsättningarna när det går fort fram på cykelvägar.
Vidare berättade Håkan om svårighet att komma in i vissa affärsfastigheter. 
Fastighetsägare är själva ansvariga för god tillgänglighet. Håkan föreslog att ansvarig 
nämnd kanske kan göra en skrivelse till privata fastighetsägare om tillgänglighet.

Jonas Gustavsson, MSN svar: Det är en ansvarsfråga, det är krångligt vid entréer vid 
gågator då fastighetsägare är ansvariga för sina fastigheter och gatan är kommunens.
Jonas föreslog att rådet tillsammans med centrala stadsrum lyfter frågan vidare.
Jonas berättade att Nya badhuset blir bra för rörelsehindrade personer.
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Veronika Zetterberg, KS: Berättade om ett förslag om slopade bygglovsavgifter vid 
ombyggnad av entrédörrar. Förslag att jobba med frågan som en del av verksamhetsplanen, 
jobba tillsammans med näringsidkare och fastighetsägare.

Daniel Drugge, SOC: HAB ersättning kommer just nu att ligga kvar på tidigare nivå, kan 
eventuellt bli en retroaktiv utbetalning i november. Det kommer inte att finnas några 
stadsbidrag för nästa år och då kommer man i så fall att återgå till tidigare lägre nivå igen. 
Daglig verksamhet börjar öppna upp mer och mer. Digital ansökan för försörjningsstöd är 
nyss infört men gamla variant finns fortsättningsvis kvar, det går att göra manuellt.

Beslut
Funktionshinderrådet beslutade att lägga informationen till protokollet.

§15 Övriga frågor
Utbildning hur remisser skrivs önskas. 
Flera representanter tackade för ett jättebra möte! 

§16 Nästa möte
Nästa möte 2021-12-08.


	Camilla öppnade mötet
	§11	Verksamhetsplan
	§12 Verksamhetsberättelse
	§13	Hur ska funktionshinderrådet arbeta/fungera framöver
	§14		Laget runt med fokus på funktionshinder/tillgänglighetsfrågor
	§15 Övriga frågor
	§16 Nästa möte

